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Zápis z 10. jednání Akademického senátu ČVUT  

konaného dne 17. 12. 2014 
  

Přítomni: Ing. Cajthaml Jiří, Ph.D. (F1); Doc. RNDr. Demel Jiří, CSc. (F1); Funfkirchlerová Tereza (F1); 

Mára Michal (F1); doc. Ing. Bauma Václav, CSc. (F2); Prof. Ing. Šika Zbyněk, Ph.D. (F2); Ing. Volech Jiří 

(F2); Prof. Ing. Haasz Vladimír, CSc. (F3); MUDr. Ing. Kříha Vítězslav, Ph.D. (F3); RNDr. Olšák Petr 

(F3); Ing. Pokorný Matouš (F3); Ing. Martin Brumovský (F4); Ing. Mgr. Jan Feit (F4); Ing. Bc. Kočárková 

Dagmar (F4); Ing. Doktor Tomáš (F4); Bc. Vaniš Miroslav (F4); Ing. arch. Hlaváček Dalibor, Ph.D. (F5); 

doc. Ing. arch. Kohout Michal (F5); Ing. arch. Matějovská Dana (F5); Ing. arch. Janíková Barbora (F5); 

Bc. Josef Váně (F5); Doc. Ing. Kálal Milan, CSc. (F6); Doc. Ing. Richter Ivan, Dr. (F6); Ing. Jex Michal 

(F6); Bc. Löw Oskar (F6); Mgr. Hon Zdeněk, Ph.D. (F7); Ing. Kašpar Jan (F7); Mgr. Vymětalová Veronika 

(F7); Ing. Halaška Ivan (F8); doc. Ing. Janoušek Jan, Ph.D. (F8); Ing. Muzikář Zdeněk, CSc. (F8); Bc. 

Jeřábek Stanislav (F8); Ing. Pavel Andres ,Ph.D., Ing. PAED.IGIP (MÚVS); PhDr. Schmid Jaroslav, CSc. 

(ÚTVS); Ing. Šimůnek Ivo, CSc. (KÚ); Lázňovský Ladislav (MÚVS) 

Omluveni: Prof. Ing. Bittnar Zdeněk, DrSc. (F1); Prof. Ing. Hrdlička František, CSc. (F2); Lucie 

Peržel´ová (F7); Denisa Grzegorzová (F7); Bc. Hnízdil Jan (F8) 

Neomluveni: Bc. Kyselka Hugo (F2); Ing. Žáčeková Eva (F3); Ing. Průša Petr, Ph.D. (F6); Bc. Sezemská 

Lucie (MÚVS) 

Hosté: Prof. Ing. Konvalinka Petr, CSc.; Mgr. Gazda Jan, Ph.D.; Příhoda Jaromír; RNDr. Čermák 

Igor, CSc.; Prof. Ing. Nožička Jiří, CSc.; Ing. Svoboda Josef, Ph.D.; Prof. Ing. Václav Havlíček, CSc.; Prof. 

Ing. Valášek Michael, DrSc., Ing. Zácha Petr, Ph.D.; Jonáš Jirků 

Program: 

1. Schválení programu 10. zasedání AS ČVUT (kvorum 2/3) 

2. Schválení zápisů z 8. a 9. zasedání AS ČVUT (kvorum 2/3) 

3. Schválení podmínek přijímacího řízení na MÚVS (kvorum 2/3) 

4. Projednání Organizačního řádu Rektorátu ČVUT (kvorum 2/3) 

5. Schválení 9. změn Organizačního řádu FSv ČVUT (kvorum 3/4) 

6. Schválení 4. změny Stipendijního řádu ČVUT (kvorum 3/4) 

7. Prezentace CIIRC (ředitel CIIRC) 

8. Kontrola usnesení za rok 2014 

9. Různé: 

a. Informace rektora (rektor) 

b. Termíny zasedání AS ČVUT v roce 2015 (předseda AS)  
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1. Schválení programu 10. zasedání AS ČVUT 

 Usnesení: Akademický senát ČVUT schvaluje program 10. zasedání AS ČVUT. 

Počet osob s hlasovacím právem: 32 

Hlasování: 32:0:0. Usnesení bylo přijato. 

 

2. Schválení zápisu 

Kříha: Na webu jsou již zveřejněny aktuálně schválené zápisy ze zasedání. Aktualizoval se i seznam 

senátorů.  

 

Usnesení: Akademický senát ČVUT schvaluje zápis z 8. zasedání.  

Počet osob s hlasovacím právem: 32 

Hlasování: 26:0:6. Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: Akademický senát ČVUT schvaluje zápis z 9. zasedání.  

Počet osob s hlasovacím právem: 32 

Hlasování: 26:0:6. Usnesení bylo přijato. 

 

3. Schválení podmínek přijímacího řízení na MÚVS 

Ředitel MÚVS: Chtěl bych pouze doplnit informace. Daný pracovník má H index roven 2.  

Jeřábek: Navrhuji nehlasovat o všech podmínkách přijímacího řízení najednou.  

Konvalinka: Stál bych o to, aby se Akademický senát ČVUT nestavil ještě do přísnější role 

než Akreditační komise. Programy jsou akreditovány na celém ČVUT, proto na programech mohou 

a také participují ostatní pracovníci ČVUT. 

 

Usnesení: Akademický senát ČVUT schvaluje podmínky přijímacího řízení do bakalářského 

programu Ekonomika a management na MÚVS ČVUT. 

Počet osob s hlasovacím právem: 33 

Hlasování: 29:0:4. Usnesení bylo přijato. 
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Usnesení: Akademický senát ČVUT schvaluje podmínky přijímacího řízení do bakalářského 

programu Specializace v pedagogice na MÚVS ČVUT. 

Počet osob s hlasovacím právem: 33 

Hlasování: 31:0:2. Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: Akademický senát ČVUT schvaluje podmínky přijímacího řízení do magisterského 

programu Řízení rozvojových projektů na MÚVS ČVUT. 

Počet osob s hlasovacím právem: 33 

Hlasování: 23:1:9. Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: Akademický senát ČVUT schvaluje podmínky přijímacího řízení do doktorského 

programu Historie techniky na MÚVS ČVUT. 

Počet osob s hlasovacím právem: 33 

Hlasování: 25:1:7. Usnesení bylo přijato. 

 

Olšák: Ze zákona máme povinnost schvalovat podmínky přijímacího řízení programů, 

které nepřísluší k fakultám. Chtěl bych se zeptat, proč jsme se nezabývali podmínkami přijímacího 

řízení v případě Kloknerova ústavu. 

Konvalinka: Nevím, proč jsme to u Kloknerova ústavu dříve neřešili. Poprosím pana ředitele 

Kolíska, aby připravil informace o programech a podmínkách přijímacího řízení.  

 

4. Projednání Organizačního řádu Rektorátu ČVUT 

Kříha: Bod byl projednáván na minulém zasedání. Prosím tedy ostatní o připomínky. 

Bauma: Byl jsem informován, že organizačním řádem se nezabývali děkani. 

Konvalinka: Děkani Organizační řád Rektorátu ČVUT neprojednávají. Nicméně oni i celé Grémium 

byli s Organizačním řádem Rektorátu ČVUT seznámeni a nikdo k němu neměl výhrady. 

Valášek: Byl bych rád, kdyby děkani mohli s panem rektorem diskutovat o některých záležitostech 

týkajících se Organizačního řádu. Například při komunikaci o řízení projektů.  

Konvalinka: Spolupráci jsem přislíbil. 
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Usnesení: Akademický senát ČVUT vyjadřuje souhlas s Organizačním řádem Rektorátu ČVUT. 

Počet osob s hlasovacím právem: 33 

Hlasování: 30:0:3. Usnesení bylo přijato. 

 

5. Schválení 9. změn Organizačního řádu FSv ČVUT 

Olšák: Legislativní komise se organizačním řádem zabývala. Připomínky nezazněly. Legislativní 

komisi doporučuje tento materiál schválit. Organizační řád byl schválen všemi hlasy již v září tohoto 

roku. Obsahem změn jsou změny v názvech kateder a oddělení a upřesnění některých formulací.  

 

Usnesení: Akademický senát ČVUT schválil 9. změnu Organizačního řádu FSv ČVUT. 

Počet osob s hlasovacím právem: 35 

Hlasování: 34:0:1. Usnesení bylo přijato. 

 

6. Schválení 4. změny Stipendijního řádu ČVUT 

Gazda: Jde o drobnou změnu ve vyplácení stipendií – ze zisku doplňkové činnosti.  

Legislativní komise - Olšák: Legislativní komise nemá připomínky a doporučuje ke schválení.  

 

Usnesení: Akademický senát ČVUT schválil 4. změnu Stipendijního řádu ČVUT. 

Počet osob s hlasovacím právem: 35 

Hlasování: 33:0:2. Usnesení bylo přijato. 

 

7. Delegace do komisí pro výběrová řízení na ředitele ÚTEF a MÚVS 

Kříha: Zástupce navrhuje předseda. Poprosil bych vás o důvěru a rád bych byl přítomen u obou 

výběrových řízení. 

Lázňovský: Chtěl bych se zeptat, zda-li u výběrových řízení bude přítomen i nějaký student. 

Kříha: Komisi jmenuje rektor. Akademický senát deleguje jednoho zástupce. 

Konvalinka: Když Akademický senát deleguje studenta, tak v komisi bude. 

Jeřábek: Navrhuji Ladislava Lázňovského jako člena komise pro výběrové řízení. 



České vysoké učení technické v Praze 

Zasedání Akademického senátu ČVUT 

Termín zasedání: 10. zasedání AS ČVUT, 17. 12. 2014 

 

5 
 

Lázňovský: S návrhem souhlasím. 

Haasz: Myslím si, že by mohlo dojít ke střetu zájmů. Když v komisi bude student, neměl by být 

studentem daného ústavu. 

Lázňovský: Stahuji svoji kandidaturu. 

Halaška: Navrhuji Vítězslava Kříhu a Stanislava Jeřábka. 

Konvalinka: Pokud Akademický senát ČVUT má zájem mít dva zástupce v komisi, nejsem proti. 

Olšák: V předpisu pro výběrové řízení je stanoveno, že předseda jmenuje jednoho akademického 

pracovníka do výběrové komise. Projednávání senátem je tedy dobrá vůle předsedy. 

 

Usnesení: Akademický senát ČVUT deleguje do komise pro výběrová řízení na ředitele MÚVS 

MUDr. Ing. Vítězslava Kříhu, Ph.D. 

Počet osob s hlasovacím právem: 33 

Hlasování: 33:0:0. Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: Akademický senát ČVUT deleguje do komise pro výběrová řízení na ředitele ÚTEF 

MUDr. Ing. Vítězslava Kříhu, Ph.D. 

Počet osob s hlasovacím právem: 33 

Hlasování: 30:0:3. Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: Akademický senát ČVUT doporučuje rektorovi doplnit do komise pro výběrová řízení 

na ředitele MÚVS Bc. Stanislava Jeřábka. 

Počet osob s hlasovacím právem: 33 

Hlasování: 32:0:1. Usnesení bylo přijato. 

Usnesení: Akademický senát ČVUT doporučuje rektorovi doplnit do komise pro výběrová řízení 

na ředitele ÚTEF Mgr. Ing. Michala Jexe. 

Počet osob s hlasovacím právem: 33 

Hlasování: 28:0:5. Usnesení bylo přijato. 
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8. Prezentace CIIRC 

Ředitel ČIIRK, prof. Mařík, prezentuje současný stav ČIIRK. 

Mařík: Úspěch tohoto ústavu závisí na 4 základních pilířích: stavba nové budovy, přístrojové 

vybavení, vybudování výzkumného týmu a vybudování infrastruktury ústavu.  

Požádali jsme o financování VaVpI. Tento projekt byl přijat, rozpočet 1,1 mld. Kč. Ze systémových 

důvodů bylo převedeno financování z VaVpI na financování ze zvláštních prostředků státního 

rozpočtu (díky panu rektorovi). Vláda přidělila ČVUT 1 mld. Kč na tento projekt.  

Koncem roku 2015 by stavba měla být ukončena.  

Výzkum organizujeme do 7 výzkumných směrů, z nichž každý předpokládá 5 výzkumných týmů. 

Plánujeme společná pracoviště výzkumných týmů, ale také společná pracoviště pro spolupráci 

s průmyslem. 

 

9. Kontrola usnesení za rok 2014 

Byla provedena kontrola usnesení za rok 2014. 

 

10. Různé:  

a. Informace rektora  

Konvalinka: Účastnil jsem se jednání na Ministerstvu školství, která se týkala alokace prostředků 

pro operační program věda, výzkum a vzdělávání 2014 – 2020. Alokovány jsou prostředky ve výši 

16 mld. 700 mil. Kč. Projekty budou financovány tak, že 95% získáme a 5% budeme kofinancovat. 

Rozpočet veřejných vysokých škol klesá. Vysoké školy žádají, aby schodek byl vykryt ze státního 

rozpočtu. 

Poměr příspěvku na vzdělávací činnost (A) a parametru kvality (K). V současné době je poměr 76% 

pro parametr kvality (K) a 24% pro vzdělávací činnost (A). Bohužel se z parametru kvality odebere 

ukazatel pro objem mezinárodních grantů a na polovinu se sníží váha ukazatele nezaměstnanosti 

absolventů. Pro technické vysoké školy to bude na základě dat z roku 2014 znamenat ztrátu. 

Kontaktovali jsme ministra Chládka, který situaci bude řešit s REPRE komisí.  

Participace ČVUT na společnosti Energo Cluster. ČVUT vstoupilo v roce 2010 jako spoluzakladatel 

společnosti. Problémy nastávají v projektu výstavbě Vědecko-technického parku v Milovicích. 

V soutěži zvítězila firma, jejíž návrh byl předražený. Společnost dosáhla na dotace právě díky 

spolupráci a zastřešení ČVUT. Máme vážné obavy, že projekt skončí krachem a řešíme, jakým 

způsobem postupovat dále. O dalším postupu budu jednat s děkany.  
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b. Spolupráce s prorektorem pro informační strategii 

Halaška: Kolik součástí používá modul cestovní příkazy v subsystému VVVS? Kolik součástí 

používá cestovní příkazy v novém modulu? Kolik součástí bude využívat tyto moduly od 1. 1. 2015? 

Co brání tomu, udělat vstřícný krok a mít možnost využívat cestovní příkazy ve VVVS 

do 31. března 2015 a současně využívat oba moduly? 

Čermák: Technické záležitosti osvětlí kolegové z VICu. Já bych se rád vyjádřil k časovému 

harmonogramu. Záležitost byla včas konzultována a avizována. Probíhala školení pro práci v novém 

modulu. Rád podám na zasedání v lednu hodnotící zprávu. 

Kalika: Fakulty a součásti měly rok 2014 na připravovaný přechod. Někteří na podněty ohledně 

ukončení systému nereagovali včas a řeší se tedy situace na poslední chvíli, což je nepříjemné.  

Holý: V průběhu dvou měsíců proběhla školení na fakultách: FEL, FS, FBMI a FIT. Tyto fakulty 

přechází z minulé verze na novou. Paralelně s tím probíhalo školení na FJFI, kde testování probíhá 

na jedné katedře. V současné době je systém využíván na VIC, CIIRC, MÚVS, FJFI a FS, kde byl 

systém reálně nasazen a bude se využívat. Na školeních jsme deklarovali, že přechodná doba bude 

do 30. ledna, čímž se vyřeší 99% všech problematických situací.  

 

c. Ostatní 

Václava Sedlmajerová: Zveme vedení a členy Akademického senátu ČVUT na Novoroční bowling, 

který proběhne v sobotu 17. ledna 2015 a který pořádá SÚZ ve spolupráci se Studentskou 

unií ČVUT.  

KRAV – Demel: Chtěl bych se zeptat na tři body. Informace prorektora Nožičky v projektech 

OPVVV. Druhým bodem je Studijní a stipendijní řád pro studenty doktorského studia. Třetím 

bodem je, že žádáme vedení, aby se zabývalo podporou v podobě informačního systému pro dělení 

RIV bodů. 

Konvalinka: OPVVV – ČVUT podalo dva projekty: Centrum pokročilých technologií (revitalizace 

halových laboratoří za FS) a Obnova lidských zdrojů. Na příštím zasedání bych zařadil bod 

o projektech OPVVV. 

Máme téměř připraven Studijní a stipendijní řád pro doktorské studium. Děkuji KRAV 

za spolupráci při úpravách. Zde ještě čekáme, než si vyjasníme, jakou formu bude Studijní a 

zkušební řád mít. 

Metodika pro rozdělování finančních prostředků – připravil jsem pracovní skupinu, která se tímto 

zabývá. 

 

Kříha: Předsednictvo akademických senátů se sešlo na univerzitě Karlově. Líbilo se nám to a 

rozhodli jsme zorganizovat další setkání. 
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Olšák: Kdy bude předložen Studijní řád? Kdy bude předložen Kariérní řád? Kdy bude předložena 

Strategie informačních systémů? Kdy bude stanovena metodika rozdělování finančních prostředků? 

Konvalinka: Metodiku rozdělování finančních prostředků chceme překládat na lednovém zasedání. 

Kariérní řád – zatím jsme nepostoupili, budeme jednat s děkany.  

Čermák: Termín pro informační strategii je 31. březen 2015. Následně bude projednávána 

a schvalována. 

Konvalinka: Studijní a zkušební řád bych ještě nechal otevřený, jelikož v prosinci ještě budou jednat 

proděkani pro studium. Zohlednili bychom výstup z této schůze. Studijní a zkušební řád bychom 

mohli schvalovat na únorovém či březnovém zasedání. 

Proběhlo orientační hlasování. Akademický senát podpořil myšlenku, že Studijní a zkušební řád by 

měl být překládán jako jeden dokument, který bude tvořen částí pro bakalářské a magisterské 

studium a částí pro doktorské studium. 

 

a. Termíny zasedání AS ČVUT 

Termíny zasedání AS ČVUT v roce 2015: 28. 1., 25. 2., 25. 3., 29. 4., 27. 5., 24. 6., 23. 9., 21. 10., 

25. 11., 16. 12. 

 

Usnesení: Akademický senát ČVUT schválil termíny zasedání pro rok 2015. 

Počet osob s hlasovacím právem: 34 

Hlasování: 34:0:0. Usnesení bylo přijato. 

 

 

 

 

 

Příští jednání se koná dne 28. 1. 2015. 

 

Zapsala: MUDr. Ing. Vítězslav Kříha 

Ing. Václava Sedlmajerová předseda AS ČVUT 

 


